
Acta de l’Assemblea Insular Extraordinària - GOB Mallorca
Lloc: Local del GOB Mallorca.
Data: Dijous 15 de juny de 2023.

A les 18:45h en primera convocatòria.
A les 19:00h en segona convocatòria.

Ordre del dia:
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta anterior.

2. Exposició i aprovació, si escau, de la programació de 2023.

3. Exposició i aprovació, si escau, dels comptes insulars 2022.

5. Suggeriments i preguntes.

A les 19:00h en segona convocatòria,

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta anterior.
L’acta de la sessió anterior es dóna per llegida i s’aprova per assentiment.

2. Exposició i aprovació, si escau, de la programació de 2023.
Amadeu Corbera exposa la programació d’activitats i tasques a desenvolupar durant
l’any en curs per les diferents àrees de l’entitat. Es donen en primícia detalls de l’acte
de celebració dels 50 anys del GOB Mallorca i s’explica el procés actualment obert
per a la incorporació d’una nova persona coordinadora a l’entitat i la situació en
relació al canvi de local, informant sobre la previsió del trasllat, sense la pèrdua de la
propietat, dels llibres de la biblioteca a la UIB i de l’arxiu al Regne de Mallorca.

Les diferents persones sòcies presents veuen interessant aquest canvi i aproven la
decisió fent especial menció al desig de no perdre aquesta propietat, sol·licitant que
hi figuri un conveni escrit i alhora que dins del catàleg online de la UIB existeixi la
secció del llibres cedits pel GOB Mallorca.

En relació a l’acta de la celebració dels 50 anys del GOB Mallorca, Jaume Corbera
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demana si es preveu fer un reconeixement als fundadors del GOB i els socis més
antics. Amadeu explica que s’estan fent les gestions per afavorir la participació
directe d’alguns dels fundadors a l’acte, i l’especial menció que se’n farà d’aquestes
persones així com de tots els presidents.

Erica menciona que és sòcia de l’entitat des de fa dos anys i que des de llavors no
ha rebut cap correu ni línia de notícies. Considera que cal fomentar i millorar
l’atenció als socis perquè ens donen independència econòmica. Amadeu agraeix la
seva aportació i respon que tot l’equip n’és conscient i que se n’està treballant.

Patxi Serveto demana si a l’entitat hi ha voluntaris que gestionen el tema de les
quotes dels socis perquè des de fa temps ells i altres persones amb les que s’ha
comunicat han detectat errades i tingut inconvenients per abonar-les. Amadeu
menciona que la gestió de les quotes no depèn de persones voluntàries, que
comporta molt de temps i esforç dins de l’entitat i que fa uns mesos va sortir
l’oportunitat d’externalitzar puntualment la tasca sense perjudici econòmic de l’entitat
i es va optar per provar el sistema. Toni Muñoz comenta que el resultat ha estat
positiu, que ens ha permès actualitzar la base de dades i que s’han obtingut unes
500 recuperacions de persones sòcies que estaven en una situació incerta. Erica
demana si hi ha un pla d’acció per captar socis i Marina Tysoe informa que es
seguirà treballant durant el 2023 amb l’empresa externa mentre s’intenta reconduir i
reestructurar la qüestió a nivell intern.

Erica demana com es decideix participar o no en les diferents plataformes i grups
socials. Marina informa de la diversitat i la constant evolució i surgència d’aquests
espais, fent-se difícil establir una estratègia concreta. S’informa de que és una
qüestió que va ser parlada recentment a la reunió interna de programació entre
persones treballadores i membres de la junta directiva, i que la treballadora tècnica
de l’àrea de territori va remarcar que fan falta persones voluntàries que entenguin
l’entitat i puguin participar en el seu nom a aquests espais.

Patxi sol·licita conèixer l’estructura interna de l’entitat. N’Amadeu explica les
diferents àrees i menciona les persones treballadores que les composen.

Les persones sòcies presents demanen que un resum de la programació estigui
disponible per consulta a la plana web. La junta directiva traslladarà la petició a
l’equip treballador.

S’aprova la programació del 2023 amb 9 vots a favor, 0 vots en contra i 0
abstencions.

3. Exposició i aprovació, si escau, dels comptes insulars 2022.
Toni informa de que al dia següent a aquesta assemblea té lloc l’assemblea
interinsular del GOB a Menorca, on caldrà aprovar els comptes generals de tota
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l’entitat i que han de ser presentats abans del 30 de juny. Per aquest fet, cada secció
insular ha d’aprovar primer els seus. S’informa també de que el GOB audita
voluntàriament els seus comptes cada any.
Es presenten els comptes insulars de 2022, explicant-se les amortitzacions i
mencionant diversos punts en taronja (despeses de ILP i estoc de material) que
requereixen una lectura i revisió interna. L’any comptable de 2022 es tanca amb un
dèficit de 33.000 euros, quan es partia d’un pressupost en negatiu de 35.000€
aprovat a l’assemblea de desembre de 2021. Es mostren els gràfics d’ingressos i
despeses, i es presenta el balanç econòmic a dia 31 de desembre de 2022, distingint
entre l’actiu i el passiu.

A Patxi li crida l’atenció que els testaments solidaris en favor del GOB Mallorca no
siguin superiors i considera que s’hauria de fer campanya per afavorir-ho, de la
mateixa manera que explica que altres ONG com Greenpeace en fa. Erica està
d’acord. Toni opina que la cultura mallorquina no està avesada a això i menciona que
els dos que ha rebut l’entitat són de persones estrangeres.

Erica demana sobre l’origen de la subvenció d’Endesa i demana perquè no es cerca
més finançament d’empreses privades. Marina explica que alhora de prendre
aquestes decisions l’entitat s’ha vist molt marcada i limitada per “les línies vermelles”
i es fa una escolta per recollir sobre aquestes l’opinió de les persones sòcies
presents. Totes concorden en que, donada la llei que obliga a aquestes empreses a
invertir en el medi ambient, resultaria interessant aprofundir i treballar més aquesta
línia de finançament, sempre i quan no es limiti la veu i l’activitat crítica del GOB cap
a aquestes entitats quan sigui necessari. Es planteja l’opció de poder contrastar
aquesta mena de decisions amb els socis mitjançant un servei de votació per tenir
una visió més ample de l’opinió de l’entitat per a cada circumstància o opció de
finançament concreta.

Es passen a aprovar entre les 8 persones sòcies presents els comptes insulars del
GOB Mallorca. Aquests s’aproven per unanimitat, amb 8 vots a favor, 0 vots en
contra i 0 abstencions.

5. Suggeriments i preguntes
Jaume planteja l’opció de fer una campanya internacional contra la massificació
turística a l’illa. Amadeu explica que es fa feina en xarxa amb altres entitats i que a
l’equip li agradaria poder arribar a tenir una planificació estratègica a 3 anys vista on
això podria ser englobat com un dels objectius.

Amadeu informa sobre la subvenció concedida pel Ministeri de Transició ecològica i
repte demogràfic al GOB Mallorca per al 2023 i 2024.
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A les 21:02 es dóna per conclosa l’assemblea insular extraordinària.

Palma, a 15 de juny de 2023
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